
 

 

Til Folketinget – Skatteudvalget 

 

Hermed sendes svar på spørgsmål nr. 242 af 6. marts 2020 (alm. del). Spørgsmålet er stil-

let efter ønske fra Marie Bjerre (V). 

 

 

Morten Bødskov 

/ Mette Kildegaard Graversen 
  

2. marts 2020 
J.nr. 2019 - 8627 

 

Skatteudvalget 2019-20
SAU Alm.del - endeligt svar på spørgsmål 242 

Offentligt
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Spørgsmål 

I forlængelse af samrådet om afgiften på engangsservice og bæreposer af plastik, jf. SAU 

alm. del – samrådsspørgsmål M og N, bedes ministeren oplyse, om undersøgelsen om dif-

ferentiering af afgifter allerede er igangsat som en del af den tidligere regerings plastik-

handlingsplan, eller om der er igangsat nye initiativer på baggrund af afgiftsforhøjelsen? 

Ministeren bedes ligeledes oplyse, hvornår der forventes afrapportering fra denne under-

søgelse. 

 

Svar 

Det er med finanslovsaftalen for 2020 aftalt, at det skal undersøges, om emballageafgiften 

på engangsservice kan målrettes mere mod de mest miljøbelastende produkter. Udarbej-

delse af et vidensgrundlag hertil er igangsat som en del af den tidligere regerings plastik-

handlingsplan men er endnu ikke færdiggjort. 

 

Analysen består af flere elementer, herunder kortlægning af fordeling af engangsservice på 

materialetyper og livscyklusanalyser af forskellige materialers miljøpåvirkning. Disse for-

ventes færdiggjort i foråret 2020, og den samlede analyse forventes færdiggjort i løbet af 

2020.  
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